



file VB  
no ask

10 DOWNING STREET

*From the Private Secretary*

24 March 1986

I enclose a letter of invitation to the Prime Minister to visit Vancouver for Expo 86 from the Premier of British Columbia.

I should be grateful to know if there are any particular points which the Department wishes to have made in reply.

CHARLES POWELL

Robert Culshaw, Esq.,  
Foreign and Commonwealth Office.

JKW



Province of British Columbia

OFFICE OF THE PREMIER

Mrs Thatcher  
10 Downing St  
London  
ENGLAND

R24  
PPS

Dear Mrs Thatcher,

On behalf of Mr Neil Ornstein of Vancouver I'm pleased to extend this invitation to you to visit EXPO 86 and Vancouver, during 1986.

The whole world will be coming to EXPO 86, and we look forward to welcoming you to British Columbia. You'll find details about the Exposition and ticket information in the enclosed brochure.

I hope that you will be able to visit many of the magnificent regions of our province to discover all that Super Natural British Columbia has to offer.

Chère Madame,

Au nom de Monsieur Neil Ornstein de Vancouver, j'ai le plaisir de vous inviter à venir visiter EXPO 86 et Vancouver cette année.

Le monde entier se donnera rendez-vous à EXPO 86 et nous aimerions vous accueillir en Colombie-Britannique. Dans la brochure ci-jointe, vous trouverez des détails sur l'Exposition et des informations concernant les billets.

J'espère que vous aurez la possibilité de venir admirer les diverses régions de notre superbe et naturelle province et d'en découvrir toutes les richesses.

Veillez agréer, chère Madame, l'expression de mes salutations distinguées.

Sincerely,

*Neil Bennett*

William R. Bennett  
Premier

Parliament Buildings, Victoria, British Columbia V8V 1X4



Province of British Columbia  
OFFICE OF THE PREMIER

Mrs Margaret Thatcher

London  
ENGLAND

12413

GR.  
Please add this  
in pursuit of the  
letter which I  
wrote this morning  
covering an earlier  
letter from Mr.  
Bennett. Both to be

Dear Mrs Thatcher,

On behalf of Mr Monty Cook of Sparwood, I'm pleased to extend this invitation to you to visit EXPO 86 and Sparwood, during 1986.

The whole world will be coming to EXPO 86, and we look forward to welcoming you to British Columbia. You'll find details about the Exposition and ticket information in the enclosed brochure.

I hope that you will be able to visit many of the magnificent regions of our province to discover all that Super Natural British Columbia has to offer.

Chère Madame,

Au nom de Monsieur Monty Cook de Sparwood, j'ai le plaisir de vous inviter à venir visiter EXPO 86 et Sparwood cette année.

Le monde entier se donnera rendez-vous à EXPO 86 et nous aimerions vous accueillir en Colombie-Britannique. Dans la brochure ci-jointe, vous trouverez des détails sur l'Exposition et des informations concernant les billets.

J'espère que vous aurez la possibilité de venir admirer les diverses régions de notre superbe et naturelle province et d'en découvrir toutes les richesses.

Veillez agréer, chère Madame, l'expression de mes salutations distinguées.

Sincerely,

*Bill Bennett*

William R. Bennett  
Premier

Parliament Buildings, Victoria, British Columbia V8V 1X4

subsumed in the  
same reply. CAP  
24/13

# DON'T MISS IT FOR THE WORLD!

Get ready for 165 dazzling days and nights! You'll see just how far the human race has come, and where technology is taking us, as you travel through time at EXPO 86. It's a celebration of all that makes the world go round ... a tribute to human ingenuity on the 100th anniversary of Canada's transcontinental railroad ... and a centennial birthday party for Vancouver!

**A first in North America!** The U.S.A., U.S.S.R. and the People's Republic of China will be together on the same site!

You're going to have the time of your life when you come to British Columbia. 15 hours a day, seven days a week, EXPO 86 will be nonstop, high-voltage action.

Travel by ferry, by monorail, by skyride. Ride the Soulé SK people-mover from France. And from Japan — HSST, the train that flies!

EXPO 86 is a World in Motion — World in Touch, with the fun — and fascinating — theme

of transportation and communications. From steam locomotion to magnetic levitation ... from hieroglyphics to holography, EXPO 86 celebrates human achievements that change the world!

**EXPO 86 is a fabulous place for families!** You'll find something for every age, every taste and every interest. For the scientist in the child, for the child in the scientist — nothing could be more educational, enlightening and fun in 1986!

Come to Vancouver especially for EXPO 86, or make the World Exposition the highlight of your B.C. vacation. Either way, you'll love the excitement and leave with memories to last a lifetime.

EXPO 86 will be convenient for everyone. Arrangements for the mobility, sight and hearing impaired will be extensive. There are 20 000 seats and you'll find rest areas and baby changing stations throughout the site.

**All this for the price of admission!** Your ticket not only opens the gate to EXPO 86, it also entitles you to visit 60 pavilions, attend any of 14 000 on-site performances and ride on-site ferries, skyrides and the monorail. At no extra charge! Amusement rides, Royal Bank / EXPO 86 World Festival performances and star attractions are not included in the price of admission.

**See the World on our Stage!** The Royal Bank / EXPO 86 World Festival is a spectacular global celebration of the performing arts. Leningrad's Kirov Ballet, London's Royal Ballet and the Philadelphia Orchestra are just a few of the attractions from more than 25 nations. Send for a free brochure today!

**At Folklife** you'll see what makes Canada tick, and sing and dance! From hot fiddlin' to native dancing to games kids play across the land, Folklife presents the living traditions of Canada as only our finest folk performers and artisans can express it.

Feast your eyes on the treasures of ancient Egypt! The priceless treasures of **Ramses II and His Time** will be at EXPO 86 for the entire five-and-a-half month long celebration!

For further information on all Theme events, write or call **EXPO INFO**, P.O. Box 1800, Vancouver, British Columbia, Canada, V6C 3A2 Telephone: (604) 660-3976. Telecommunications Device for the Deaf: (604) 660-3933. Service en français: (604) 660-3999.

# VEenez VOIR LE MONDE!

Attendez-vous à 165 jours et nuits éblouissants! EXPO 86 vous offre un voyage dans le temps qui vous fera découvrir à quel point l'humanité a fait des progrès et vous fera voir ce que la technologie nous réserve dans les années à venir. EXPO 86 met à l'honneur les rouages de l'humanité ... rend hommage à l'ingéniosité humaine à l'occasion du centenaire du chemin de fer transcontinental canadien ... et célèbre de façon retentissante le centième anniversaire de la ville de Vancouver!

**Pour la première fois en Amérique du Nord**, les Etats-Unis, l'U.R.S.S. et la

République populaire de Chine se retrouvent dans un même lieu!

Vous ne vous serez jamais si bien amusé qu'en Colombie-Britannique. EXPO 86 bourdonnera constamment d'activité, 15 heures par jour, sept jours sur sept.

Vous vous déplacerez en traversier, en monorail et en téléphérique. Essayez le transporteur hectométrique Soulé SK de France et le HSST — le train japonais qui a des ailes!

EXPO 86 — un monde en mouvement, un monde en contact — explore le domaine amusant et fascinant, des transports et des communications. De la locomotive à vapeur à la lévitation magnétique, des hiéroglyphes aux hologrammes, EXPO 86 rend hommage aux inventions humaines qui changent le monde.

**EXPO 86 est l'endroit idéal pour toute la famille!** Vous en trouverez pour tous les âges, pour tous les goûts et pour tous les champs d'intérêt. Pour le savant qui sommeille dans chaque enfant, et pour l'enfant qui sommeille dans chaque savant, rien ne peut surpasser l'expérience éducative et enrichissante qu'offre EXPO 86.

Que vous veniez à Vancouver uniquement pour EXPO 86 ou que l'Exposition internationale soit le summum de vos vacances en Colombie-Britannique, vous raffolerez de toute cette animation et repartirez avec des souvenirs inoubliables.

Tout le monde sera à l'aise à EXPO 86. Les handicapés moteurs, visuels et auditifs trouveront de nombreux services à leur disposition. En outre, plus de 20 000 sièges ont été installés dans des zones ombragées. Le site est également parsemé d'endroits où les visiteurs pourront se reposer et où les parents pourront donner à leurs bébés les soins nécessaires.

**Le tout pour le prix de votre billet d'entrée** Votre billet vous ouvre non seulement les portes d'EXPO 86, mais vous permet de visiter plus de 60 pavilions, de choisir parmi 14 000 spectacles qui seront présentés sur le site et de monter dans les traversiers, les téléphériques et le monorail. Et cela sans frais supplémentaires! Les manèges, le Festival mondial de la Banque Royale/EXPO 86 et les grands spectacles ne sont pas inclus dans le prix de votre billet d'entrée.

Venez voir le monde entier rassemblé sur une seule scène! Le Festival mondial de la Banque Royale/EXPO 86 célèbre de façon spectaculaire tous les arts de la scène. Le Ballet Kirov de Leningrad, le Royal Ballet de Londres et le Philadelphia Orchestra sont au nombre des artistes de plus de vingt-cinq pays qui se produiront sur notre scène. Faites venir votre brochure de renseignements gratuite dès aujourd'hui!

Au Festival des traditions populaires, vous découvrirez le folklore bien vivant du Canada grâce au concours de nos meilleurs artistes et artisans.

Venez admirer les trésors de l'Égypte pharaonique! Les trésors inestimables de l'exposition Ramsés II et son temps seront sur place pendant les cinq mois et demi que durera EXPO 86.

Les personnes qui désirent obtenir de plus amples renseignements sur toutes les Manifestations spéciales sont priées d'écrire ou de téléphoner à **EXPO INFO**, Case Postale 1800, Vancouver, Colombie-Britannique, Canada V6C 3A2 Téléphone: (604) 660-3999. Malentendus: (604) 660-3933. Service in English: (604) 660-3976.

## THEME EVENTS

**RCMP MUSICAL RIDE**  
May 2 - October 13  
9 times a week.

**STEAMEXPO**  
May 23 - June 1

**DC-3 AIRMADA**  
June 7

**VINTAGE INTERNATIONAL ANTIQUE AUTO SHOW**  
July 7 - July 9

**SHIPS OF THE WORLD**  
July 18 - July 21

**AVIATION PERIOD**  
August 1 - 10

**ABBOTSFORD INTERNATIONAL AIRSHOW**  
August 8 - 10

## MANIFESTATIONS SPECIALES

**CARROUSEL DE LA G.R.C.**  
Du 2 mai au 13 octobre  
9 fois par semaine

**EXPOVAP**  
Du 23 mai au 1er juin

**AIRMADA DC-3**  
Le 7 juin

**SALON INTERNATIONAL DES VOITURES D'EPOQUE**  
Du 7 au 9 juillet

**VAISSEAUX DU MONDE**  
Du 18 au 21 juillet

**PERIODE DE L'AVIATION**  
Du 1er au 10 août

**RALLYE AERIEN INTERNATIONAL D'ABBOTSFORD**  
Du 8 au 10 août



